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Protokół z XII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka 

z dnia 27 sierpnia 2015 r. 

 

Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej w godzinach od 14.00 do 15.40. W 

sesji udział wzięło 15 radnych, 8 pracowników urzędu gminy, 8 zaproszonych gości i 1 osoba 

zainteresowana obradami. 

 

1. Sprawy organizacyjne: 

1) Otwarcie obrad XII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

2)    Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3)  Przyjęcie porządku obrad. 

4) Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Gminy. 

2. Działalność klubów sportowych w 2014 roku. 

3. Informacja o przygotowaniu placówek oświatowych do nowego roku szkolnego. 

4. Podjęcie uchwał: 

1) zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Zławieś Wielka na lata 2011–2020, 

2)  zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu gminy Zławieś Wielka na 2015 rok, 

3) w sprawie wniesienia nieruchomości w formie aportu do spółki „Zakład Usług 

Komunalnych Zławieś Wielka Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością”, 

4) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działek położonych w północnej części miejscowościach Rozgarty 

oraz zachodniej części miejscowości Toporzysko – gmina Zławieś Wielka, 

5) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działek położonych w miejscowościach Gierkowo, Cichoradz, 

Siemoń – gmina Zławieś Wielka, 

6) w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Toporzysko, Rozgarty, Zławieś Mała, 

7) w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatkę na ławnika. 

5. Informacja wójta o pracach między sesjami. 

6. Wolne wnioski i zapytania. 

7. Zamknięcie obrad XII sesji Rady Gminy. 

 

Ad. 1 Sprawy organizacyjne. 
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Piotr Pawlikowski – przewodniczący rady gminy 

Otworzył obrady XII sesji rady gminy. Przywitał wójta, kierowników jednostek 

organizacyjnych, pracowników urzędu gminy, prezesa ZUK, dyrektorów szkół, 

przedstawicieli klubów sportowych, sołtysów, przybyłych gości, radcę prawnego oraz 

radnych.  Na podstawie listy obecności stwierdził kworum niezbędne do podejmowania 

prawomocnych uchwał. Zapytał, radnych, czy zgłaszają wnioski do propowanego porządku 

obrad. Nikt z radnych nie zgłosił się. Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  

Powiedział, że protokół z XI sesji był dostępny dla wszystkich zainteresowanych i zapytał, 

kto z radnych wnosi uwagi do protokołu. Nikt nie zgłosił uwag. Protokół został przyjęty 

jednogłośnie. Przewodniczący poprosił Pana Adama Lubińskiego o przedstawienie 

sprawozdania z działalności klubu sportowego Trójka Górsk za 2014 rok. 

Ad. 2 Działalność klubów sportowych w 2014 roku. 

Adam Lubiński – sekretarz zarządu UKS „Trójka” 

Przedstawił sprawozdanie z działalności klubu za 2014 rok. Informacja w załączeniu do 

protokołu. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący rady gminy 

Podziękował za przedstawienie tematu i zapytał, z jakimi problemami boryka się 

stowarzyszenie, na co dzień.  

Adam Lubiński – sekretarz zarządu UKS „Trójka” 

Powiedział, że problemy są różne. Największym było pozyskiwanie środków na wyjazdy. 

Zmieniło to się od momentu, kiedy stowarzyszenie ma możliwość ubiegania się o dotacje.  

Dużym problemem jest małe zainteresowanie sportem. Z roku na rok maleje liczba osób 

uprawiających sport. Problem jest ogólny, ponieważ nawet Ministerstwo Sportu 

przeprowadziło akcję Stop Zwolnieniom z Wf-u.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący rady gminy 

Podziękował i poprosił kolejnego przedstawiciela o sprawozdanie.  

Janusz Lemke – GZ LZS Zławieś Wielka 

Przedstawił sprawozdanie z działalności LZS za 2014 rok. Informacja w załączeniu do 

protokołu.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący rady gminy 

Podziękował za przedstawienie tematu i zapytał,  jakie problemy w swojej działalności 

napotyka LZS.  

Janusz Lemke – LZS Zławieś Wielka 

Wyjaśnił, że największym problemem są środki potrzebne na wyjazdy. Powiedział, że często 

na zawody jeździ się prywatnymi samochodami, a nie każdy ma taką możliwość. Rozgrywki 

odbywają się często wiele drużyn bierze udział w zawodach, co powoduje, że koszty 

wyjazdów są duże. 

Janusz Fifielski – radny 
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Powiedział, że gmina udziela dotacji na sport nie tylko tym dwóm klubom, które przedstawiły 

sprawozdanie, ale też innym, którzy niestety nie chcieli pochwalić się swoimi osiągnięciami. 

Dodał, że należy wziąć to pod uwagę, kiedy rozstrzygany będzie konkurs na sport, ponieważ 

sprawozdania są tylko dwa, a wniosków wpływa znacznie więcej.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący rady gminy 

Wyjaśnił, że radny Fifielski powiedział dokładnie to, co sam chciał powiedzieć. Podziękował 

osobom, które przedstawiły sprawozdanie za cały rok ciężkiej pracy. Poprosił o omówienie 

kolejnego tematu.  

Ad. 3 Informacja o przygotowaniu placówek oświatowych do nowego roku szkolnego. 

Artur Winogrodzki – przewodniczący komisji oświaty, kultury i sportu 

Przedstawił sprawozdanie z kontroli szkół przed rozpoczęciem nowego roku szkolnego. 

Informacja w załączeniu do protokołu.  

Barbara Gilewicz – Łukasik – inspektor ds. oświaty 

Uzupełniając wypowiedź radnego dodała, że szkoły oprócz remontów i prac porządkowych w 

szkołach przygotowano dekorację klas, korytarzy, malowanie starych krzesełek w celu 

poprawienia estetyki szkoły. Dzięki wielu pracom porządkowym przy obiektach można 

odnieść wrażenie, że szkoły są zadbane i bardzo przyjazne dla uczniów, a dzięki tym 

zabiegom zachęcają dzieci do nauki.     

Rafał Żelazek – radny 

Wyjaśnił, że objazd był dosyć szczegółowy. Widać, że szkoły są zadbane, a dyrektorzy starają 

się, żeby uczniowie mieli jak najlepsze warunki do nauki. Szkoła w Rzęczkowie to najlepszy 

przykład na to jak można zagospodarować każdą cześć szkoły, aby uzyskać dodatkowe 

pomieszczenie. Powiedział, że w porównaniu do tego, co było „x lat temu” poprawa jest 

znaczna.  

Małgorzata Wiśniewska – radna 

Dodała, że to już jej kolejny objazd i można powiedzieć, że  z roku na rok szkoły pięknieją.  

Małgorzata Jaśkiewicz – dyrektor ZS w Rzęczkowie 

Podziękowała, za to, że gmina bardzo dba o szkoły, wspiera przy remontach i innych pracach, 

dzięki czemu szkoły tak wyglądają. Dodała jednak, że przygotowanie do roku szkolnego to 

nie tylko remonty. W czasie wakacji dyrektorzy pracowali nad różnymi projektami m.in. nad 

projektem, dzięki któremu będzie można wybudować plac zabaw. Podręczniki, które będą 

udostępniane dzieciom i cały temat z tym związany nie był wcale taki prosty, dyrektorzy 

zajmowali się tym również w wakacje. Powiedziała, że o takich sprawach organizacyjnych się 

nie mówi, a jest to bardzo ważne, aby od września szkoła mogła prawidłowo funkcjonować. 

Jeszcze raz bardzo podziękowała za wsparcie.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący rady gminy 

Zwracając się do dyrektorów powiedział, że na pewno wszyscy doceniają ich pracę. Dodał, że 

miło mu jest powiedzieć, że rok szkolny zacznie się w dobrze przygotowanych szkołach, 

które prezentują dobry poziom i staje się on coraz wyższy. Życzył dyrektorom owocnych 

wyników na zakończenie rozpoczynającego się roku szkolnego.  
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Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał ile szkół naucza w systemie dwuzmianowym. 

Barbara Gilewicz – Łukasik – inspektor ds. oświaty 

Odpowiedziała, że są to szkoły w Górsku i w Złejwsi Wielkiej.  

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał, ile dzieci uczy się w tym systemie.  

Barbara Gilewicz – Łukasik – inspektor ds. oświaty 

Odpowiedziała, że nie jest teraz w stanie tego powiedzieć, może przygotować taką odpowiedź 

w późniejszym terminie.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący rady gminy 

Podziękował za omówienie tematu. O godzinie 14.28 ogłosił 10 minut przerwy. 

Wznowił obrady po przerwie. Poprosił o omówienie 1. projektu uchwały. 

Ad. 4 Podjęcie uchwał. 

Justyna Brzozowska – skarbnik gminy 

Przedstawiła zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zławieś Wielka na lata 

2011-2020 zgodnie z uzasadnieniem do uchwały. Powiedziała, że takie zmiany nie zagrażają 

budżetowi, a wskaźniki również zostaną zachowane.  

Nikt z radnych nie miał pytań do omawianego projektu.  

Janusz Fifielski – radny 

Zgłosił wniosek o nieodczytywnie całości projektów uchwał.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek radnego został przyjęty jednogłośnie.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący rady gminy 

Odczytał projekt uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła  

uchwałę Nr XII/55/2015 

zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Zławieś Wielka na lata 2011–2020 

Poprosił o omówienie zmian w budżecie.  

Justyna Brzozowska – skarbnik gminy 

Omówiła zmiany w budżecie zgodnie z uzasadnieniem do uchwały.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący rady gminy 

Podziękował i otworzył dyskusję. Nikt z radnych nie miał pytań do uchwały. 
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Piotr Pawlikowski – przewodniczący rady gminy 

Odczytał projekt uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła  

uchwałę Nr XII/56/2015 

zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2015 rok 

Poprosił o omówienie kolejnej uchwały. 

Jan Surdyka – wójt 

Wyjaśnił, że uchwała w sprawie wniesienia nieruchomości w formie aportu do Zakładu  

Usług Komunalnych ma na celu powiększenie majątku Spółki, co ułatwi pozyskiwanie 

nowych środków na finansowanie działalności inwestycyjnej, a także zwiększy wiarygodność 

spółki wśród jej partnerów biznesowych, zwłaszcza instytucji finansowych. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący rady gminy 

Zapytał, czy radni mają pytania do uchwały. Nikt z radnych nie zabrał głosu.  

Odczytał projekt uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła  

uchwałę Nr XII/57/2015  

w sprawie wniesienia nieruchomości w formie aportu do spółki „Zakład Usług 

Komunalnych Zławieś Wielka Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością” 

Przewodniczący poprosił o omówienie kolejnego projektu uchwały. 

Marcin Pelc – inspektor ds. planowania przestrzennego 

Wyjaśnił obecnym lokalizację obszarów objętych planem miejscowymi w miejscowości 

Rozgarty oraz Toporzysko. Powiedział, że opracowanie przedmiotowego miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego wynika ze zmian w zagospodarowaniu przestrzennym 

gminy Zławieś Wielka. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący rady gminy 

Zapytał, czy radni mają pytania do uchwały. Nikt z radnych nie zabrał głosu. 

 Odczytał projekt uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła  

uchwałę Nr XII/58/2015 

 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działek położonych w północnej części miejscowościach Rozgarty 

oraz zachodniej części miejscowości Toporzysko – gmina Zławieś Wielka 

Poprosił o omówienie kolejnego projektu uchwały. 

Marcin Pelc – inspektor ds. planowania przestrzennego 

Tak jak przy poprzedniej uchwale objaśnił, gdzie znajdują się tereny objęte planem. Dodał, że 

opracowanie przedmiotowego miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wynika 
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z konieczności określenia przeznaczenia terenu odpowiadającego inwestycjom celu 

publicznego o znaczeniu krajowym. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący rady gminy 

Zapytał, czy radni mają pytania do uchwały. Nikt z radnych nie zabrał głosu. 

 Odczytał projekt uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła  

uchwałę Nr XII/59/2015 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działek położonych w miejscowościach Gierkowo, Cichoradz, 

Siemoń – gmina Zławieś Wielka, 

Janusz Fifielski – radny 

Zgłosił wniosek o zmianę nazwy ulicy w przedostatnim projekcie uchwały z uwagi na to, że 

jego zdaniem powinna nazywać się „Olszówkowa”, a nie jak się proponuje„Olszówka”. 

Ponieważ inne nazywają się np. „Maślakowa” nie „Maślak”, „Grzybowa” nie „Grzyb”, 

dlatego jego zdaniem forma „Olszówka” nie jest poprawna.  

Wywiązała się rozmowa odnośnie tego tematu. Wójt zaproponował wycofanie projektu z 

porządku obrad w celu ponownego zaopiniowania uchwały.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący rady gminy 

Zapytał, kto z radnych jest za wycofaniem projektu z porządku obrad. W wyniku 

przeprowadzonego głosowania radni jednogłośnie przyjęli wniosek wójta. Nazwa ulicy 

zostanie ponownie zaopiniowana.  

Poprosił o omówienie ostatniej uchwały. 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Wyjaśniła, że w roku bieżącym upływa kadencja ławników na lata 2011 – 2015 w związku z 

tym rada gminy do końca października powinna podjąć uchwalę o wyborze ławników na 

kolejną kadencję. Zanim jednak taka uchwała zostanie podjęta, należy powołać zespół 

opiniujący kandydatów. Do składu komisji opiniującej zaproponowano Panią Małgorzatę 

Wiśniewską, Sylwię Sypek i Grażynę Krystosiak. Przypomniała, że kandydatów na ławników 

można było zgłaszać do 30 czerwca br. Mimo tego, że prezes sądu okręgowego w Toruniu 

określi, że ławników mogłoby być wybranych dwóch, zgłoszona została tylko jedna 

kandydatura. Termin jest sztywno określony ustawą nie można go przywrócić, więc nawet 

gdyby teraz wpłynęły kandydatury nie można ich rozpatrywać.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący rady gminy 

Podziękował za omówienie projektu. Nikt z radnych nie zabrał głosu w tej sprawie.  

Odczytał projekt uchwały. 

 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła  
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uchwałę Nr XII/60/2015 

w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatkę na ławnika 

Ad. 5 Informacja wójta o pracach między sesjami 

Jan Surdyka – wójt gminy 

Przedstawił informację o pracy między sesjami. Informacja w załączeniu do protokołu.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący rady gminy 

Otworzył dyskusję. Zapytał jak rozwija się temat ZIT-ów oraz poprosił o więcej informacji na 

temat ścieżki rowerowej od Torunia do Bydgoszczy. 

Jan Surdyka – wójt gminy 

Jeśli chodzi o ZIT-y powiedział, że został podpisany aneks do porozumienia dotyczący 

organizacji. Odbywają się cykliczne zebrania robocze, ale póki, co nie ma żadnych 

konkretnych decyzji.  Jeśli chodzi o ścieżkę rowerową powiedział, że są to wstępne rozmowy 

sugeruje się, żeby gmina wzięła na siebie zadanie, a dopiero, kiedy będą takie możliwości 

uzyskiwała środki z zewnątrz. Temat jest bardzo trudny, ponieważ wbrew temu, co się mówi 

gmina nie ma swoich terenów do inwestowania. Dodał, że temat jest cały czas otwarty.  

Nikt więcej nie zabrał głosu w tym punkcie. 

Ad. 6.  Wolne wnioski i zapytania.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący rady gminy 

Powiedział, że jako pierwszemu odda głos Panu Piotrowi Burczyńskiemu, który zajmuję się 

budową przepompowni w Czarnowie.  

Piotr Burczyński – inspektor budowy przepompowni w Czarnowie 

Powiedział, że budowa dobiega końca. Czekamy na odbiór robót przez odpowiednie służby. 

Odbędą się również szkolenia dla pracowników obsługujących przepompownię. Inwestycja 

przebiega terminowo. Problem, jaki zaistniał, to zapadnięcie się drogi nr 80. Wyjaśnił, że 

firma MEL-BUD poczuwa się do naprawy drogi, jest w stałym kontakcie z GDDKiA. 

Odbywają się spotkania w tej sprawie i wie, że do połowy września będzie projekt naprawczy 

drogi.  

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał czy droga nr 80 zapadła się, ponieważ była źle zrobiona, czy dlatego, że firma MEL-

BUD popełniła jakiś błąd. 

Piotr Burczyński – inspektor budowy przepompowni w Czarnowie 

Powiedział, że zależy, z której strony się na to patrzy. Nasyp drogowy był już od dawna 

zaniedbany. Był podmywany i zalewany niejednokrotnie. Wykonawca miał ustalone działania 

z GDDKiA i w momencie, kiedy przystąpił do robót nastąpiło osłabienie nasypu.  

Wykonawca zlecił badania gruntu i okazało się, że nasyp jest niedogęszczony. Firma 

wykonująca przepompownie i GDDKiA poczuwają się do odpowiedzialności za naprawę 

drogi.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący rady gminy 
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Zapytał, jaki jest okres gwarancji zadania.  

Piotr Burczyński – inspektor budowy przepompowni w Czarnowie 

Wyjaśnił, że tak jak trwałość projektu, czyli 5 lat.  

Jan Surdyka – wójt gminy 

Powiedział, że przez cały czas odbywają się regularne spotkania z panem inspektorem i 

wykonawcami w celu kontrolowania prac. Dzięki temu, wszystko przebiega tak jak powinno. 

Dodatkowo, nad budową czuwają radcowie prawni. Pan inspektor zatrudnia podinspektorów 

odpowiedzialnych za poszczególne zadania.  

Rafał Żelazek – radny 

Zapytał ile osób będzie obsługiwało tę przepompownię.  

Piotr Burczyński – inspektor budowy przepompowni w Czarnowie 

Wyjaśnił, że, aby ograniczyć koszty utrzymania przepompowni zaplanowano, aby była 

bezobsługowa. System monitorowania pracy urządzeń będzie znajdował się w ZUK-u, a 

pracownicy będą przeszkoleni na wypadek awarii.  

Sławomir Składanek – radny 

Zapytał, w jaki sposób przepompownia będzie zasilana.  

Piotr Burczyński – inspektor budowy przepompowni w Czarnowie 

Odpowiedział, że przepompownia może być zasilana kablowo, wbudowana została stacja 

abonencka, która będzie miała odpowiedni zapas mocy. Drugi sposób zasilania to agregat 

prądotwórczy o mocy 250KV, który będzie używany w okresie awarii.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący rady gminy 

Zamknął temat przepompowni i zapytał, czy obecni mają pytania w innych tematach.  

Jerzy Dudzic – radny 

Zapytał, czy znany jest wynik naboru wniosków na ogniwa fotowoltaiczne składanych przez 

nasza gminę. 

Jan Surdyka – wójt gminy 

Wyjaśnił, że niestety naszej gminie nie udało się uzyskać dofinansowania. Powiedział, że 

nasza gmina była na 11. miejscu. Wniosek nie został oceniony na odpowiednią ilość punktów. 

Jednakże dofinansowanie było jeszcze ze starego rozdania unijnego, dlatego czekamy, aż 

ponownie ruszy nabór z nowych środków unijnych bo jesteśmy już przygotowani do złożenia 

takiego wniosku. Dodał, że nowe finansowanie umożliwi skorzystanie z fotowoltaiki przez 

większe grono mieszkańców.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący rady gminy 

Dodał, że dodatkowe punkty przy ocenie wniosków można było uzyskać za kryterium 

wysokiego bezrobocia oraz wkładu własnego. Na tych polach przegraliśmy i dlatego 

znaleźliśmy się na 11 pozycji.   
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Odczytał radnym pismo, które wpłynęło do Rady Gminy z GDDKiA.  

Janusz Fifielski – radny 

Poruszył temat transportu publicznego, który planuje się wprowadzić na terenie gminy. 

Powiedział, że ustawa przewiduje finansowanie dowozu dzieci przy odległości od szkoły 

powyżej 3 km. Dzieci z początku Pędzewa nie będą mogły dojeżdżać i aby dojść do szkoły 

musiałyby korzystać z chodnika, którego nie ma. Uważa, że GDDKiA musi zająć się tym 

tematem, ponieważ może się okazać, że będzie on bardzo potrzebny. Przypomniał, że na sesji 

w czerwcu poruszył temat stypendiów dla wybitnie uzdolnionych. Zapytał, czy ktoś zajął się 

już tym tematem. Rozumie, że nie da się tak od razu zadziałać w tej sprawie, ale chciałby 

wiedzieć jak formalnie można podejść do tematu. Wspomniał, że razem z radnym Żelazkiem 

zadeklarował złożenie się na stypendium dla uczennicy, której prace pokazywał na sesji w 

czerwcu, do momentu, kiedy takie stypendia nie ruszą w naszej gminie.  

Jan Surdyka – wójt gminy 

Powiedział, że nikt nie zajął się jeszcze tym tematem. Podziękował radnemu za 

przypomnienie i powiedział, że na następnej sesji postara się udzielić odpowiedzi. 

Janusz Fifielski – radny 

Wyjaśnił, że chodzi mu głównie o kwestie formalne, ponieważ nie chciałby zaszkodzić tej 

uczennicy, finansując jej stypendium z radnym Żelazkiem, z własnych środków.  

Wioleta Warzocha – radna 

Zapytała, czy wójt zajął się tematem zorganizowania zebrania z rodzicami dzieci 

niepełnosprawnych. Spotkanie miało dotyczyć dowozu dzieci do szkół.  

Jan Surdyka – wójt gminy 

Odpowiedział, że nie zorganizował takiego spotkania, ponieważ nie ma, co zaproponować 

rodzicom takich dzieci. Gmina musiałaby zakupić pojazd do przewozu dzieci 

niepełnosprawnych. Wyjaśnił, że PFRON nie ma funduszy na sfinansowanie zakupu takiego 

pojazdu. Powiedział, że jeśli będzie taka wola rady gminy, aby zakupić ten pojazd to na 

pewno przedstawi radnym taką propozycję. Dodał, że jedynie, co może zaproponować na 

teraz to zabieranie dzieci niepełnosprawnych na wycieczki nowym autobusem, który gmina 

zakupi, ponieważ jest on dostosowany do przewozu takich osób.  

Wioleta Warzocha – radna 

Zapytała radcę prawnego czy gmina ma obowiązek dowozić dzieci do szkoły. 

Krzysztof Koblański – radca prawny 

Wyjaśnił, że gmina ma obowiązek zapewnić transport, ale nie ma obowiązku zakupu 

autobusu, dlatego płaci za taki dowóz. Sposób zapewnienia takiego transportu nie jest 

określony.  

Wioleta Warzocha – radna 

Zapytała, co zrobić w momencie, gdy rodzic dziecka nie posiada własnego transportu, jak to 

rozwiązać.  

Krzysztof Koblański – radca prawny 
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Powiedział, że zapewnienie transportu należy do gminy, ale sposób, w jaki ma to zrobić nie 

jest określony. Powiedział, że jeżeli jest pojazd do przewozu takich osób to jest 

wykorzystywany, a jeżeli nie to gmina po prostu płaci rodzicom za dowóz. Jeżeli rodzice nie 

mają pojazdu własnego, to gmina zabezpiecza odpowiednie środki na zapewnie takiego 

dojazdu w inny sposób. Dodał, że rozwiązania tej kwestii są różne.    

Wioleta Warzocha – radna 

Powiedziała, że problem jest taki, że gmina płaci za trasę szkoła – dom, a rodzice nie będą 

siedzieli i czekali na dziecko 5 godzin. Dlatego trasa pokonywana jest 2 razy i dodała, że to 

jest problem.  

Krzysztof Koblański – radca prawny 

Odpowiedział, że gmina płaci za to, do czego jest zobowiązana.  

Wywiązała się rozmowa w tym temacie.  

Jan Surdyka – wójt gminy 

Wójt odpowiedział, że gmina zapewnia to, co jest konieczne, ale powiedział, że problem 

niepełnosprawnych nie jest jedyny i jeżeli wydamy więcej środków na dowóz, trzeba będzie 

zrezygnować z innych rzeczy i tak to niestety w budżecie działa. Dodał, że jeżeli przepisy się 

zmienią i będzie trzeba więcej środków wygenerować, to na pewno tak się stanie.  

Wioleta Warzocha – radna 

Poprosiła, żeby naprawdę zastanowić się nad tym tematem i odciążyć rodziców tych dzieci.  

Andrzej Pyzik – radny 

Poprosił o przygotowanie na kolejną sesję informacji o wydatkach na dowóz dzieci 

niepełnosprawnych.  

  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący rady gminy 

Podziękował, powiedział, że temat został zasygnalizowany i na pewno jeszcze do niego 

wrócimy.  

Janusz Błędowski – radny 

Zwrócił uwagę, na to, że w różnych miejscach Polski chodniki budowane są w pasie 

drogowym i na naszym terenie tez można byłoby tak zrobić, aby nie płacić za wykup 

gruntów. Zwrócił uwagę na chodnik w Górsku, powiedział, że jest zniszczony i trzeba go 

naprawić.  

Aleksander Hamerla – radny 

Zgłosił konieczność naprawy chodnika w Siemoniu.  

  

Ad. 7 Zamknięcie obrad XII sesji Rady Gminy. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący rady gminy 

Stwierdził, że tematy sesji zostały wyczerpane i o godzinie 15.40 zamknął obrady. 


